

Mohamed Khider University of Biskra  
Faculty of Letters and Foreign Languages  
The Department of Foreign Languages  
Section of English



*Organizes the Third National Symposium  
In Research Methodology  
Entitled*

*Writing a Pertinent Research Paper for Presentation and/ or Publication  
« Réaliser une Recherche Pertinente pour Communication et /ou Publication »*

**On April 24th, 2018**



<http://www.univ-biskra.dz>

## Writing a Pertinent Research Paper for Presentation and/ or Publication

The primary task of any EFL researcher is the communication of results obtained from literature review or experiments to the broader community for the sake of understanding theory and developing learning and teaching. Post graduates in Algeria experience increasing pressure to participate in international conferences or publish in scholarly journals to accede to higher professional ranks and to be competitive in this globalized world. The task of preparing a presentation or writing a research paper and submitting it to a journal for publication is time consuming and usually a daunting task. Barriers such as lack of experience, poor writing habits or unfamiliarity with the requirements of academic journals are some of the reasons that hinder the production of adequate research papers. Developing effective writing skills and having an understanding of the process and structure of a peer-reviewed publication are likely to increase postgraduates opportunities to have their manuscripts published.

## Realiser une Recherche Pertinente pour Communication et /ou Publication

La tâche principale des chercheurs en langues étrangères est la communication et propagation des découvertes et des résultats obtenus à partir d'une revue de la littérature ou d'expériences. Ces résultats sont communiqués à la communauté scientifique afin de comprendre ou réinterpréter les théories ou de développer l'apprentissage et l'enseignement. Les doctorants algériens subissent une pression grandissante, les incitant à participer à des conférences internationales ou à publier dans des revues savantes, et ceci pour qu'ils puissent accéder à des grades supérieurs ou être compétitifs dans un monde de plus en plus mondialisé. La préparation d'une communication scientifique, ou la réalisation d'un article et sa soumission à une revue pour publication, sont des tâches très prenantes intellectuellement. Des difficultés telles que le manque d'expérience ou le peu de connaissances des règles et usages académiques en matière de publication sont parmi les raisons qui entravent la réalisation d'un article de dimension scientifique. L'amélioration des compétences en matière d'écriture et la connaissance des processus de publication dans des périodiques à comité de lecture sont à même d'aider les doctorants à faire publier leurs travaux.

## AREAS OF THE SYMPOSIUM

- Types of research papers for publication or presentation
- The characteristics of a research paper
- Process in writing a research paper
- Format, structure and content style of a research paper
- How to write the different parts of a research paper
  - Not limited to these areas
  - Language of the symposium: **English and French**

## AXES DU SYMPOSIUM

- Types de travaux de recherches pour communication ou publication
- Les caractéristiques d'un travail de recherche (article et/ou communication)
- Processus d'écriture d'un article savant
- Forme, structure et contenu d'un article savant
- Réalisation des différentes parties d'un article savant



## Submission Guidelines

### Submission Guidelines

Abstracts, not exceeding 300 words with a title of no more than 10 words should be addressed to

[salihachelli@gmail.com](mailto:salihachelli@gmail.com)

or

[chafika.femmam@gmail.com](mailto:chafika.femmam@gmail.com)

### Types of presentations:

Oral presentations and posters

- **Posters need to be ready on April 23<sup>rd</sup>**
- **Accommodation is not provided**

### Format of Presentations

Each presenter will be expected to have the presentation slides in Microsoft Power Point saved in USB. Each session will consist of four presentations of no more than twenty minutes, followed by a debate.

### Important dates:

**Abstract submission date: April 5<sup>th</sup>**

**Notification of abstract acceptance: April 12<sup>th</sup>**

**Registration date: April 15<sup>th</sup>**

### Honorary Presidents

Pr. Ahmed BOUTARFAIA **President of UMKB**

Dr. Brahim KETTIRI **Dean of the FLFL**

Pr. Bachir BENSALAH **Head of the Department**

Pr. Abdelwahab DAKHIA **President of the SCFL**

### President of the Symposium

Dr. Saliha CHELLI **Biskra Univ**

### Organizing Committee

Dr. Nadia REZIG **Biskra Univ**  
Dr. Salima RABEHI **Biskra Univ**  
Dr. Hanane SAIHI **Biskra Univ**  
Dr. Tarek ASSASSI **Biskra Univ**  
Mrs. Nachoua HASSINA **Biskra Univ**  
Mr. Tayeb BOUHITEM **Biskra Univ**  
Mr. Youcef LAALA **Biskra Univ**  
Mr. Walid AOUNALI **Biskra Univ**  
Mr. Abdelnacer BEN ABDERRAZAK **UBiskra**  
Mr. Yacer SEDRATI **Biskra Univ**  
Ms. Amel ABDELBAKI **Biskra Univ**

### President of Scientific and Reading Committee

Dr. Salim KERBOUA **Biskra Univ**

### Members of the Scientific and Reading Committee

Pr. Abdelwahab DAKHIA **Biskra Univ**  
Pr. Hacène HAMADA **ENS Constantine**  
Dr. Slimane TEMAGOULT **Biskra Univ**  
Dr. Chafika FEMMAM **Biskra Univ**  
Dr. Mostepha MEDDOUR **Biskra Univ**  
Dr. Ahmed Chaouki HOADJLI **Biskra Univ**  
Dr. Nadia REZIG **Biskra Univ**  
Dr. Ramdane MEHIRI **Biskra Univ**  
Dr. Salima RABEHI **Biskra Univ**  
Dr. Lamri SEGUENI **Biskra Univ**  
Dr. Nadhir KAOULI **Batna Univ**  
Mr. Barkat TURKI **Biskra Univ**

### Conference date:

April 24<sup>th</sup> 2018

